



Bestyrelsesmøde den 8. juni 2026

Referat

1. Formanden velkomst og godkendelse af dagsorden. Spørgsmål fra lodsejer: lodsejere tilhørende husstanden af fiskevand behøver ikke fisketegn, kan frit fiske på lodsejerens stykke og behøver ikke noget fisketegn. Alle skal dog huske, at følge foreningens regler for fiskeriet, som bl.a. er indberetning til fangstrapporten. Lodsejerens personlige gæster skal huske at betale for det statslige fisketegn.
Vi skal huske at der kun kan fanges en laks per lodsejerkort, og kun så længe kvoten er åben. Også disse fangster skal publiceres på vores hjemmeside.
2. Problematikken omkring Rudbøl Sø, sejlads opstrøms søen, og strækningen mellem de to diger: Heine og Bo har talt med kortsælgerne for strækningen mellem gammel og ny sluse, men det skal præciseres, at der ikke må fiskes fra båd, flyderig i åen, hvilket der på nuværende tidspunkt gøres i stor stil. Dette er en problematik, som skal adresseres i forhold til kortsælgerne.
3. Fiskeretten for strækningen mellem digerne og i Rudbøl Sø: Leif og Lars skal kontaktes. Digegreven skal også kontaktes, og i forlængelse af det skal vi arbejde på, at digelaget overdrager fiskeretten for strækningen til foreningen. Vi skal også arbejde på at få fiskeretten mindst til den danske del af Rudbøl Sø. Ledelsen af bådklubben spørger om vi i fællesskab med Kommunen kan forsvare os mod det ulovlige fiskeri i Rudbøl Sø og opstrøms.
Vi skal have sat skilte op ved slæbestederne for at informere tyske og danske fiskere om reglerne. Skiltene skal være på både tysk og dansk. Bådklubben skal også selv gøre en indsats. Skiltene finansieres af os, altså Sportsfiskerforeningen Vidå.
Jan svarer Bådklubben.
4. Fiskeri forbudt skilte: Skiltet ved pælesvinget m.m. skal repareres. Christoph indkøber 10 skilte og får dem hængt op sammen med Heine.
5. Lodsejerkort: Lodsejer på Grænsevejen i Bylderup Bov skal have et kort.
6. Udvalgenes arbejde og arrangementer: Lær dit vand at kende, fisketur for bestyrelsen samarbejde med andre foreninger ... samt medlemmernes ønsker. Jelle må have svarene fra spørgeskemaerne liggende. Johannes er tovholder.
Der arbejdes på at gøre bestyrelsesarbejdet endnu mere resultatorienteret. Vi vil rammesætte det praktiske arbejde, gerne en inspirations, og temadag med besøg i forbundets hus i Vejle til efteråret, hvor vi kombinerer hygge med implementeringsorienterede beslutninger.
Også i forbindelse med at fortælle medlemmerne om bestyrelsens initiativer gør Jelle et fantastisk arbejde, det håber vi, at han vil fortsætte med, og at Johannes kan inddrages. Jan kontakter DSF, for at høre om hjælp fra en konsulent.
7. Laksekvoten og kontakt med Bernt Paul Wind fra Fiskeristyrelsen (nu Miljøstyrelsen). Konklusionen mellem Jan og Bernt er, at forårs-kvoten ikke genåbnes, og at de 4 falskt indberettede laks ikke overføres til kvoten efter 16. juni. Bernt skitserer, at fangstrapporten skal benyttes og at fisk til enhver tid skal behandles forsvarligt og i overensstemmelse med lovgivningen



8. Vidåudvalget: Heine og Jan har været til møde. Forskellige indsatser, afvandingsinteresser biologiske interesser, finde en balance mellem biologien og afvandingen. Vi mangler et referat fra mødet, næste møde d. 24. juni. Jan spørger Torben Hansen fra DSF om han kan deltage.
9. Oprensningen af Grønå, hvad er status? Jan spørger Torben fra DSF.
10. Næste møde: Tirsdag den 18. august 2026 kl. 19.00 i Medborgerhuset i Tønder

Afbud fra Steffen